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صعود گروه كوهنوردی نفت 
مسجدسلیمان به قله كلارچیرو

گروه کوهنوردی این شرکت موفق به صعود به 
قله ۳۶۰۹ متری کلارچیرو در استان چهارمحال 

و بختیاری شد
اعضای گروه کوهنوردی نفت مسجدسلیمان، 
متشکل از ۲۱ همنورد، توانستند به قله کلارچیرو 
استان  توابع  از  گندمان  شهرستان  در  واقع 

چهارمحال و بختیاری صعود کنند.
به  ساعت  شش  حدود  که  صعود  این 
تند،  شیب های  با  مسیری  از  انجامید،  طول 
یخچال های طبیعی و عبور از كنار دریاچه زیبای 
قله کلارچیرو انجام شد و كوهنوردان پس از طي 
مسافت ۱7 كيلومتري در مجموع صعود و فرود 
با سلامت كامل به محل اسكان خود بازگشتند.

استاندار ایلام: نقش و دلاوری مردم 
استان در دفاع مقدس بیشتر تبیین شود

استاندار ایلام با یادآوری این که این استان به 
عنوان یکی از خطوط مقدم و اصلی دفاع مقدس 
به شمار می رود، تاکید کرد که باید دلاوری ها 
این  و نقش مهم  استان  پایمردی های مردم  و 
به  تحمیلی  جنگ  دوران  در  سرافراز  منطقه 
درستی تبیین و معرفی شود و در این راستا یکی 
از ابزارهای موثر زبان هنر و آثار نوشتاری است.

نشست  در  چهارشنبه  روز  کرمی  احمد 
ارزش های  نشر  و  آثار  شورای هماهنگی حفظ 
دفاع مقدس استان تاکید کرد: امسال باید نواقص 
و کمبودهای زیرساختی و مشکلات مسیرهای 
دسترسی به یادمان ها و مناطق عملیاتی برطرف 
و بهترین امکانات برای بازدیدکنندگان و زائران 

فراهم شود.
با  تنها  نباید  ایلام  استان  که  داد  ادامه  وی 
منابع نفت و گاز یا مرز مهران شناخته شود، 
بلکه رشادت های مردم در دوران دفاع مقدس نیز 
بخشی از هویت ملی ما است که باید بیشتر از 

گذشته به آن پرداخت.
در  دفاع مقدس  داد  توضیح  ایلام  استاندار 
و  از وحدت، همدلی  نمادی  ایران  مردم  ذهن 
وفاق است چرا که در آن زمان، اقشار مختلف 
جامعه اعم از زن و مرد فارغ از سن و منصب با 
محوریت رهبری امام راحل برای مقابله با دشمن 

در کنار هم قرار گرفتند.
کرمی افزود: به مدد این همبستگی رژیم بعث 
با وجود تلاش ها و حمایت های استکبار  عراق 
جهانی از صدام و استفاده از همه امکانات غرب 
و شرق نتوانست ذره ای از خاک ایران را اشغال 
کند و رمز ماندگاری و مقاومت این مردم، تکیه 
بر آرمان های امام و شهدا بود و بخش عمده ای 
از رزمندگان و شهدای ما را جوانان و نوجوانان 

تشکیل دادند.
کرد:  تاکید  ایلام  در  دولت  عالی  نماینده 
استان  عملیاتی  مناطق  یادمان های  به  توجه 
و محل های عروج شهدا باید در اولویت قرار 
گیرد و تأمین اعتبار و تجهیزات لازم برای آن 
دستگاه های  و  فرمانداران  کار  دستور  در  ها 

مرتبط و متولی باشد.
وی یادآور شد سال گذشته برای ۲۱ پروژه 
مقدس  دفاع  مختلف  یادمان های  بخش  در 
در استان ۲۹7 میلیارد ریال تخصیص یافت.

استاندار به دیدار اخیر خود با رییس سازمان 
صدا و سیما نیز اشاره کرد و گفت که در این 
استان  مغفول  ظرفیت های  بیان  ضمن  دیدار 
ایلام در دوران دفاع مقدس، بر لزوم تولید فیلم 
استان  فاخر درباره نقش مردم  و سریال هایی 
در  محتواها  این  تولید  نیز  و  دفاع مقدس  در 

جغرافیای ایلام تأکید شد.
عضو  دستگاه های  حضور  به  نشست  این 
و  شد  برگزار  دفاع مقدس  هماهنگی  شورای 
فرمانداران نیز به صورت وبیناری در این نشست 

حضور داشتند.
استان ایلام دارای ۹۵ یادمان شهید گمنام و 

۴۶ یادمان دفاع مقدس است.

۲۱ هزار نفر در خراسان جنوبی 
آموزش های مهارتی را فراگرفتند

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای خراسان جنوبی 
گفت: سال گذشته بیش از ۲۱ هزار نفر در قالب 
قرار  مهارتی  آموزش های  ۱۹ گروه هدف تحت 
گرفتند که این فعالیت ها معادل سه میلیون و 

۳۰۰ هزار نفرساعت آموزش است.
در  چهارشنبه  روز  کامرانی فرد  حسن 
حضور  با  که  استان  مهارت  توسعه  کارگروه 
افزود:  شد  برگزار  جنوبی  خراسان  استاندار 
اکنون ۱۹ مرکز آموزشی با ۲۵۰ نفر پرسنل در 
استان فعال است که از این تعداد، ۹۶ نفر 
به عنوان مربی در کارگاه های آموزشی فعالیت 

می کنند.

پیشرفت ۵۲ درصدی پروژه ۵۰۲ واحدی 
مسکن ملایر

پروژه ۵۰۲ واحدی نهضت ملی مسکن ملایر 
کشور  شاخص  پروژه های  از  یکی  عنوان  به 
 ۵۲ فیزیکی  پیشرفت  با  همدان،  استان  و 
درصدی در دست ساخت است و طبق برنامه 
آینده  سال  آن  از  مهمی  بخش  زمان بندی 

تکمیل و تحویل متقاضیان می شود.
عملیات  مدت،  طولانی  وقفه  یک  از  پس 
در  ملایر  مسکن  واحدی   ۵۰۲ پروژه  اجرایی 
رسمی  طور  به  مسکن  ملی  نهضت  قالب 
از سال ۱۴۰۱ در زمینی به مساحت ۳۰ هزار 
مترمربع با ۶۸ هزار و 7۰۰ مترمربع زیربنای کل 
پروژه و ۴۵ هزار مترمربع زیربنای مفید آغاز 
شد که دارای ۱۳ بلوک به صورت سازه اسکلت 

بتنی است.
در همین راستا به مناسبت هفته ارتباطات 
"راهیان  اردوی  قالب  در  و  عمومی  روابط  و 
مورد  چهارشنبه  روز  پروژه  این  پیشرفت"، 
بازدید فرماندار ویژه ملایر، روابط عمومی های 
این  رسانه  اصحاب  و  اجرایی  دستگاه های 

شهرستان قرار گرفت.
معاون استاندار همدان و فرماندار ویژه ملایر 
اقدامات  اطلاع رسانی  لزوم  بر  بازدید  این  در 
و خدمات انجام شده تاکید کرد و گفت: به 
طور قطع با همفکری و تحلیل درست شرایط، 

می توانیم برای توسعه گام برداریم.
 ۵۰۲ پروژه  افزود:  حسینی«  »سیدرسول 
واحدی که توسط بنیاد مسکن در حال ساخت 
است، در مجموع ۵۲ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد و طبق برنامه  زمان بندی هفت بلوک ۴۰ 
به  آینده تکمیل و  واحدی آن مردادماه سال 

متقاضیان تحویل داده می شود.
وی با بیان اینکه این پروژه با کیفیت بسیار 
ادامه  است،  ساخت  دست  در  مطلوبی 
آورده  سهم  واریزی  با  نیز  پروژه  مابقی  داد: 
متقاضیان، تامین اعتبار شده و تکمیل و به 

متقاضیان واگذار شود.
 ۵۱۵ پروژه  داد:  ادامه  ملایر  ویژه  فرماندار 
این  عظیم مسکن  پروژه  دیگر  ملایر  هکتاری 
شهر است که یکسری موانع حقوقی و اجرایی 
داشت و با برگزاری جلسات متعددی با حضور 
اجرایی  دستگاه های  و  مجلس  نمایندگان 
استانی و شهرستانی این موانع بررسی و رفع 

شد.
پروژه ۵۱۵ هکتاری مسکن  ملایر:  فرماندار 
ملایر در شورای عالی شهرسازی مطرح و در 
در  که  شد  اخذ  آن  مجوز  شهرک  یک  قالب 

آینده نزدیک وارد فاز اجرایی می شود.
پیشرفت  پروژه  این  اینکه  بیان  با  حسینی 
مطلوبی داشته و آینده آن را روشن می بینیم، 
یادآور شد: پروژه ۵۱۵ هکتاری مسکن ملایر در 
شورای عالی شهرسازی مطرح و در قالب یک 
شهرک مجوز آن اخذ شد که در آینده نزدیک 

وارد فاز اجرایی می شود.
این  ساخت  با  می دهیم  قول  گفت:  وی 
در  ثبت نامی  متقاضیان  دغدغه  شهرک، 
بخش  در  که  کسانی   و  مسکن  ملی  نهضت 
خواهد  برطرف  کردند،  سرمایه گذاری  مسکن 
شد و طی چهار تا پنج سال آینده ساخته و 

تحویل شود.
اینکه  به  اشاره  با  ملایر  ویژه  فرماندار 
فضاهایی  ایجاد  برای  لازم  پیش بینی های 
همچون آموزشی و محوطه سازی انجام شده، 
افزود: در راستای ازدیاد جمعیت، طرح جوانی 
جمعیت و افزایش میزان ازدواج باید متقاضی 
این  در  باشیم  داشته  کشور  کل  در  مسکن 
راستا باید برای ایجاد مسکن و افزایش ازدواج 

بسترسازی کنیم.
مدیر بنیاد مسکن و انقلاب اسلامی ملایر نیز 
اظهار کرد: این پروژه یکی از طرح های شاخص 
نهضت ملی مسکن در سطح این شهرستان و 
استان همدان است که در زمینی به وسعت 
۱۰ هزار مترمربع با زیربنای کل ۶۰ هزار و 7۰۰ 

مترمربع در حال اجراست.
شامل  پروژه  این  افزود:  بهرامی«  »روح الله 
بلوک  یک  و  واحدی  بلوک ۴۰   ۱۲( بلوک   ۱۳
۲۲ واحدی( با اسکلت بتنی و در هفت طبقه 
است که پنج طبقه آن مسکونی و ۲ طبقه به 

پارکینگ سرپوشیده اختصاص یافته است.
وی با اشاره به پیشرفت فیزیکی ۹7 درصدی 
اسکلت سازی و ۵۲ درصدی کلی پروژه، گفت: 
بلوک ها،  برخی  در  اسکلت  اتمام  با  همزمان 
عملیات نازک کاری، گچ و خاک و اجرای نما 
نیز آغاز شده است. مدیر بنیاد مسکن ملایر 
با تأکید بر رعایت استانداردهای کیفی، ادامه 
رعایت  و  مرغوب  مصالح  با  پروژه  این  داد: 
از  و  است  اجرا  حال  در  فنی  ضوابط  تمامی 
سیستم جداسازی لرزه ای در آن استفاده شده 
که آن را به یکی از طرح های منحصربه فرد در 

سطح کشور تبدیل کرده است.

حبیب مقصودی در نشست رییس، دبیر و روسای 
شرقی،  آذربایجان   ورزشی   - پزشکی  هیات  کمیته های 
باشگاه های  از  بازرسی  گزارش های  نتایج  به  اشاره  با 
ورزشی آذربایجان شرقی، از برخی نارسایی ها در زمینه 
رعایت الزامات بیمه ورزشی ابراز نگرانی کرد و یادآور 
شد: باشگاه های ورزشی ملزم به ثبت نام ورزشکاران در 
آن ها  اطلاعات  رسانی  روز  به   و  ورزشی  بیمه  سامانه 
هستند بر همین مبنا هیات  های استانی باید بر اجرای 

این موضوع نظارت مستقیم داشته باشند.
در  ورزشی  بیمه  ارتقای سطح  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
خواست  ورزشی  هیات های  تمامی  از  استان،  سطح 
آمار  درصدی   ۳۰ افزایش  به  نسبت  امسال  طی  تا 

بیمه شدگان خود اقدام کنند.
مقصودی با اشاره به قهرمانی تیم فوتبال تراکتور در 
رقابت های لیگ برتر، گفت: به همین مناسبت اجرای 
طرح خدمات پزشکی ورزشی با ۳۰ درصد تخفیف در 
تیم  این  هواداران  همه  برای  تبریز  باغشمال  ورزشگاه 

ارایه می شود.
وی اظهار کرد: ورزشکاران، عموم مردم و هواداران 
سالیانه  عضویت  با  می توانند  تراکتور  فوتبال  تیم 
از  است،  ناچیزی  بسیار  مبلغ  که  ورزشی  نامه  بیمه  
خدماتی چون فیزیوتراپی، ماساژ ورزشی و مشاوره های 

تخصصی بهره مند شوند.
دیدارهای  تمامی  جریان  در  داد:  ادامه  مقصودی 
خانگی تیم فوتبال تراکتور در تبریز حضور فعال گروه 
و  نظر می رسد  به  الزامی  ورزشی  پزشکی  هیات  های 
باید برای فصل آینده در این زمینه برنامه ریزی دقیق 
استان  ورزشی  پزشکی  هیات  سوی  از  شده  و حساب 

انجام شود.
رییس هیات پزشکی و ورزشی آذربایجان شرقی نیز 
خدمات  آمار  درباره  گزارشی  ارایه  با  نشست  این  در 
درمانی، پوشش مسابقات رسمی و غیررسمی، آموزش 
مختلف  هیات های  با  همکاری  تخصصی،  دوره های 
بر  نظارت  حوزه  در  شده  انجام   اقدامات  و  ورزشی 

سال  در  هیات  این  خدمات  دامنه  گفت:  باشگاه ها، 
گذشته افزایش چشمگیری داشت.

پزشکی  هیات  کامل  آمادگی  از  لاله  قوام  یونس 
خدمات  توسعه  برای  شرقی  آذربایجان  ورزشی  و 

ماساژ  فیزیوتراپی،  درمان،  پیشگیری،  حوزه های  در 
تخصصی و آموزش نیروهای درمانی خبر داد.

به طور  هیات  پزشکی  های  گروه  کرد:  اظهار  وی 
رویدادهای  استان،  قهرمانی  مسابقات  در  منظم 

برنامه های  و  آموزی  دانش   رقابت های  استعدادیابی، 
ورزش همگانی حضور دارند و همکاری نزدیکی با سایر 
شده  برقرار  مسابقات  تخصصی  پوشش  در  ها  هیات  

است.

تاکید مدیرکل ورزش و جوانان آذربایجان شرقی بر لزوم ارتقای سطح بیمه ورزشی؛ 

مقصودی: خدمات پزشکی ورزشی با ۳۰ درصد تخفیف ارائه می شود
ابتکار - ماهان فلاح: مدیرکل ورزش و جوانان آذربایجان  شرقی با اشاره به سیاست های ابلاغی وزارت ورزش و جوانان، گفت: هیچ رویداد، مسابقه 
یا فعالیت ورزشی چه در حوزه قهرمانی و چه در ورزش همگانی نباید بدون بیمه ورزشی برگزار شود و پوشش بیمه ای، خط قرمز فعالیت های ورزشی 

در استان است.

 ورزشکاران، عموم 
مردم و هواداران 

تیم فوتبال 
تراکتور می توانند 
با عضویت سالیانه 
بیمه  نامه ورزشی 

که مبلغ بسیار 
ناچیزی است، 

از خدماتی چون 
فیزیوتراپی، 

ماساژ ورزشی 
و مشاوره های 

تخصصی بهره مند 
شوند

استاندار قزوین خواستار جدایی برق منطقه ای قزوین از زنجان شد
استاندار قزوین گفت: برق منطقه ای قزوین بایستی تا پایان سال جاری و با پیگیری شرکت 

توزیع نیروی برق و کمک نمایندگان مجلس از استان زنجان جدا شود.
محمد نوذری در نشست ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان قزوین، 
اظهار کرد: این موضوع به اطلاع نمایندگان مردم استان تشریح شده، 
ضمن اینکه اختیارات دیسپاچینگ بومی دیده شود و سهم قزوین نیز 

در حوزه تخصیص انرژی ویژه در نظر گرفته شود.
وی اضافه کرد: آب، برق و گاز واحدهای تولیدی به هیچ عنوان 
نبایستی قطع شود و در این رابطه شرکت های گاز، برق و آب استان 
باید نیروهای خود را توجیه کنند تا با قطع انرژی به واحدهای تولیدی 

خسارت نزنند.
نوذری به مدیران دستگاه های خدمات رسان در استان قزوین نیز هشدار 
داد که در صورت قطع انرژی واحدهای تولیدی و خسارت  اقتصادی، از مجاری اداری برخورد 
انضباطی صورت می پذیرد. استاندار قزوین ادامه داد: طرح های بزرگ با هدف تامین امنیت 
غذایی مثل گوشت و شیر که استان قزوین تولید کننده آنها به شمار رفته و در عین حال نیز 

معین استان های بزرگ نظیر تهران هستند نیز به صورت ویژه مورد حمایت قرار گیرند.
مقام ارشد اجرایی استان قزوین به شرکت سیمرغ در شهرستان بویین زهرا اشاره کرد و یادآور 
شد: این واحد یکی از برندهای بسیار خوب استان بوده که در حوزه تولید محصولات کشاورزی 

مانند پسته و همچنین طیور فعالیت دارد و باید در زمینه تامین آب مورد حمایت قرار گیرد.
نوذری ادامه داد: سالانه ۲۰۰ تن پسته در این مزرعه تولید می شود، قیمت جهانی آن برای 
هر کیلوگرم بین هفت تا ۱۰ دلار است و نباید اجازه دهیم که چند هزار اصله نهال با توان بالا 
در اقتصاد ملی خشک شود، در عوض باغات و مزارع آن نیز بایستی به سیستم آبیاری مدرن 

مجهز شوند.

اختتامیه »مدرسه بهاره آب« در مازندران برگزار شد
نخستین »مدرسه بهاره آب و محیط زیست شرکت آب منطقه ای مازندران« با حضور جمعی از 
کارشناسان و دانشجویان نخبه رشته های مرتبط با منابع آب از دانشگاه های 
مطرح کشور پس از برگزاری دوره های مختلف آموزشی امروز -چهارشنبه- 

به کار خود پایان داد.
مدیرعامل شرکت  آب منطقه ای مازندران در مراسم اختتامیه مدرسه 
بهاره آب و محیط زیست در ساری اظهار کرد: هدف اصلی و مهم 
از برگزاری این مدرسه های فصلی برای دانشجویان برگزیده و برتر 
رشته های مرتبط با منابع آب، افزایش توجه نخبگان این حوزه برای 
ورود به حوزه پژوهش و ایده پردازی در زمینه مدیریت منابع آب بود. 
حیدر داودیان افزود: خوشبختانه در یک دهه اخیر با اجرای برنامه های 
مشابه برای دانشجویان شاهد رشد فعالیت های علمی بین دانشجویان و 
پژوهشگران در حوزه آب هستیم و تلاش بر این است که با بهره گیری از تجارب استادان برگزیده 
رشته های مرتبط با منابع آب، این روند تشدید شود. وی اظهار کرد: مسائل مربوط به آب در کشور 
ما متعدد است و با توجه به شرایطی که در بخش منابع آب کشور وجود دارد، نیاز است تا نخبگان 
مشارکت بیشتر و پررنگ تری در زمینه ارائه راهکارهای مناسب در بخش مدیریت منابع آب و مصرف 

در حوزه های مختلف داشته باشند.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای مازندران از برنامه ریزی برای حمایت از پایان نامه های برتر در حوزه 
آب و محیط زیست توسط شرکت مدیریت منابع آب ایران خبر داد و گفت: برنامه ریزی شده تا از سه 
موضوع شاخص که توسط دانشجویان حاضر در این دوره برای پایان نامه شان انتخاب می شود حمایت 
کنیم.   داودیان افزود: افت تراز آب های زیرزمینی در این استان چالش هایی را برای این منابع مهم آبی 
ایجاد کرده و اگر به سمت کاهش بهره برداری از منابع آب زیرزمینی پیش نرویم، در آینده نه جندان 

دور با چالش های مهمی مواجه می شویم.

فرماندار شیراز: اعتبارات فعلی كفاف نیازهای شهرستان را نمی دهد
فرماندار شیراز با اشاره به محرومیت موجود در بخش های مختلف شهرستان اعلام کرد که با 
وجود سکونت حدود ۵۰ درصد جمعیت استان فارس در شهرستان شیراز، 
اعتبارات فعلی پاسخگوی نیازها و کاهش محرومیت در این منطقه 

نیست.  
بررسی مشکلات  در جلسه  کراماتی چهارشنبه  سید علاالدین 
راه ها و جاده های شهرستان شیراز که با حضور نمایندگان این 
شهر در مجلس برگزار شد، تاکید کرد که لازم است جلسه ای با 
حضور تمامی نمایندگان شیراز تشکیل شود تا برنامه ای منسجم 
شهرستان  پروژه های  اعتبارات  بهینه  تخصیص  برای  یکپارچه  و 

طراحی گردد.
وی افزود: در بخش هایی مانند سیاخ دارنگون، داریون، دشت ارژن 
این  و روستاهای اطراف شیراز نظیر کفترک، شاهد محرومیت شدید و عقب ماندگی هستیم؛ 
و  ویلاها  ساخت  مناطق،  همین  از  برخی  در  که  می شود  آشکارتر  زمانی  به ویژه  محرومیت ها 

ساختمان های مجلل ادامه دارد.
کراماتی بیان کرد: این تضاد موجب شکل گیری احساس بی عدالتی در میان ساکنان محلی 

شده و مسئولان نیز در ایجاد تعادل میان بخش های مختلف سرزمینی ناتوان بوده اند.
ارژن  و  دارنگون  سیاخ  بخش های  جاده های  نامناسب  وضعیت  به  اشاره  با  شیراز  فرماندار 
این  اظهارکرد: نبود زیرساخت های حیاتی مانند جاده های مناسب، مانع اصلی رشد و توسعه 
مناطق است. وی خواستار همکاری نمایندگان مجلس و نهادهای دولتی برای تدوین برنامه ای 
مشترک شد و افزود: اجرای طرح های جداگانه توسط نمایندگان و فرمانداری بدون هماهنگی، 
به نتیجه مطلوب نخواهد رسید اما اتحاد و هماهنگی می تواند حتی با اعتبارات محدود، اقدامات 

اساسی را ممکن سازد.

کشت پنبه در ۱۳ هزار و ۲۰۰ هکتار از اراضی زراعی شهرستان 
اردبیل  استان  شمال  در  مغان  اصلاندوز  و  بیله سوار  پارس آباد، 
آغاز شده و بر اساس روال هر ساله، اولین محصول در نیمه پاییز 

برداشت می شود.
همه ساله کشت پنبه در منطقه مغان از نیمه بهار آغاز می شود 
ولی کشت گسترده این محصول پس از برداشت محصول دانه 
روغنی کلزا و سیر از مزارع شمال استان شروع و پیش بینی می شود 

که امسال ۵۰ هزار تن وش پنبه در این استان استحصال شود.
عملیات کشت این محصول در منطقه مغان که از حدود دو هفته 

پیش آغاز شده است، تا اواخر خردادماه ادامه خواهد یافت.
هر چند که سازمان جهاد کشاورزی استان اردبیل اعلام کرده 
است که سطح زیر کشت پنبه در این استان امسال چهار هزار و 
۲۰۰ هکتار بیشتر از سطح کشت شده سال قبل برنامه ریزی شده، 

ولی به علت قیمت پایین وش پنبه در سال گذشته و هزینه بر بودن 
تولید این محصول و نیز مشکل پنبه کاران در تامین بذر مرغوب، 

تحقق این برنامه کشت بعید به نظر می رسد.
استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 
اردبیل اعلام کرد: امسال ارقام "مای" و "لیدر" و "لودوز" محصول 
پنبه در حال کشت است ولی کشاورزان در تامین بذر مورد نیاز 
خود دچار مشکل هستند و اگر بذر مورد نیاز تامین شود، سطح زیر 

کشت فراتر از برنامه اعلام شده خواهد بود.
غفور آقایی افزود: منطقه مغان استعداد ویژه ای در بخش کشت 
و تولید انواع محصولات کشاورزی دارد و کشت پنبه به عنوان یکی 
از محصولات مهم و مورد توجه وزارت جهاد کشاورزی طی سال های 

اخیر در این منطقه دوباره رونق گرفته است.
وی با اشاره به افزایش عملکرد مزارع پنبه مغان از میانگین چهار 

تن در هر هکتار به پنج تا ۶.۵ تن در هر هکتار اضافه کرد: سال 
گذشته ۹ هزار هکتار از اراضی شمال استان اردبیل به کشت پنبه 
اختصاص یافته بود که از این اراضی بالغ بر ۴۵ هزار تن وش پنبه 

استحصال شد.
استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 
اردبیل علت کاهش سطح زیر کشت پنبه در استان را تاخیر در 
پرداخت مبلغ پنبه خریداری شده توسط کارخانه های پنبه پاک کنی، 
این  تولید  نبودن  به صرفه  نیز مقرون  و  نرخ خرید  بودن  پایین 

محصول نسبت به سایر فعالیت کشاورزی ذکر کرد.
وی میزان بذر توزیع شده پنبه در بین کشاورزان منطقه مغان تا 
به امروز را ۱۰۵ تن و از ارقام مای، لیدر، بی.ای.۱۰۱۰، امریکن ژنتیک 
و کاریزما اعلام کرد و گفت: نوع کاشت این محصول در منطقه 
مغان ۱۰۰ در صد مکانیزه بوده و به شکل 7۵ سانتیمتر بین ردیف و 
هشت سانتیمتر روی ردیف کشت شده و بذر مصرفی در هر هکتار 

نیز حدود ۱۹ کیلوگرم است.
آقایی با اشاره به فعالیت ۱۲ واحد کارخانه پنبه پاک کنی در استان 
اردبیل بیان کرد: واردات محلوج، نخ و الیاف با ارز دولتی مخصوصاً 
در زمان برداشت باعث کاهش قیمت خرید وش و ضرر و زیان پنبه 
کاران و کارخانه های پنبه پاک کنی شده و همین امر سبب کاهش 

کشت این محصول و نارضاتی کشاورزان می شود.
وی از فعالیت یک هزار و ۱۰۰ نفر از بهره بردارن کشاورزی استان 
در امر کشت و زرع پنبه در استان اردبیل خبر داد و گفت: در زمان 
برداشت محصول، در هر یک هکتار مزرعه پنبه، ۴۰ نفر به عنوان 

کارگر روزمزد فعالیت می کنند.
حدود سه چهارم پنبه مغان به صورت دستی برداشت می شود

استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 
اردبیل افزود: زراعت پنبه در منطقه مغان به صورت مکانیزه کشت 
شده و مراحل داشت و برداشت محصول نیز به صورت نیمه مکانیزه 
یعنی ترکیبی از عملیات مکانیزه با ضریب ۲7 درصد و دستی با 

ضریب 7۳ درصد انجام می شود.

آغاز کشت پنبه در ۱۳ هزار و ۲۰۰ هزار هکتار از اراضی زراعی مغان

مدیرعامل شرکت بهره برداری نفت و گاز آغاجاری، از مشاور ارشد مدیر سازمان 
بهداشت و درمان صنعت نفت خواست تا برای رفع مشکلات درمانی و 
ارتقای سطح خدمات بهداشتی و درمانی کارکنان این شرکت، اقدامات 

لازم را انجام دهد.
دیدار مهندس دهبان پور مدیر عامل شرکت بهره برداری نفت و گاز 
آغاجاری و دکتر ابو حمزه مشاور مدیر سازمان بهداشت و درمان صنعت 

نفت انجام شد.
در این دیدار مهندس سید محسن دهبان پور، ضمن اشاره به محرومیت 
نسبی منطقه و نیاز به بهبود دسترسی به خدمات درمانی، خواستار بروزرسانی 
امکانات و تجهیزات بهداشتی و درمانی و افزودن تخصص های پزشکی مورد نیاز برای 

ارائه خدمات جامع تر و پاسخگو به نیازهای کارکنان شد. 
 وی بر همکاری و تعامل سازنده با مجموعه بهداشت و درمان صنعت نفت برای ارتقاء کیفیت خدمات 

درمانی کارکنان شرکت تاکید کرد.
دکتر کامبیز ابوحمزه ضمن ارائه گزارشی از وضعیت بهداشت و درمان صنعت نفت، بر ادامه پیگیری 
برای ارائه خدمات درمانی و تسهیل در خدمات رسانی به کارکنان پرتلاش منطقه، که نقش مهمی در تولید 

کشور ایفا می کنند، تاکید کرد.  
وی بر  توسعه و ارتقای امکانات و ارائه خدمات تخصصی تر پزشکی در منطقه،  برای پاسخگویی به 

نیازهای درمانی جامعه هدف، نیز تأکید کرد.
در این دیدار همچنین مدیر خدمات شرکت نفت و گاز آغاجاری،دکتر طاهری مدیر بهداشت و درمان 

آغاجاری و نوروزی مدیر پشتیبانی بهداشت و درمان آغاجاری حضور داشتند.

همکاری برای ارتقای خدمات درمانی؛  تامین سلامت كاركنان آغاجاری در اولویت صنعت نفت


